

BILL NO. 7
PROJET DE LOI N° 7

ENTITLED: *An Act Respecting Travel Nurses*
TITRE : *Loi concernant les soins infirmiers itinérants*

Amend said Bill as follows:

Amendement à apporter au projet de loi :

Section Article	Subsection Paragraphe	Paragraph Alinéa	Subparagraph Sous-alinéa	Line No. Ligne n°
--------------------	--------------------------	---------------------	-----------------------------	----------------------

Add after section 2 the following:

Proceedings barred and immunity

3(1) This section applies to the following agreements between Regional Health Authority A / Régie régionale de la santé A operating as Vitalité Health Network and 9059822 Canada Inc. operating as Canadian Health Labs:

- (a) the agreement entered into on December 2, 2022;
- (b) the agreement entered into on November 16, 2022; and
- (c) the agreement entered into on July 29, 2022.

3(2) The agreements referred to in paragraphs (1)(b) and (c) are null and void.

3(3) No action, application or other proceeding lies or shall be instituted against the Crown in right of the Province, the Minister, a regional health authority, a board, a committee or any officers, a chief executive officer, a director, an employee, a member of a board or committee or an agent, within the meaning of the *Regional Health Authorities Act*, before any court or administrative body in the Province for anything done or purported to be done by any of them or for anything omitted by any of them directly or indirectly based on or in relation to an agreement referred to in subsection (1).

3(4) Subsection (3) applies regardless of whether the claim on which the action, application or other proceeding is allegedly based arose before, on or after the commencement of this section, and any decision in relation to an action, application or other proceeding referred to in that subsection is of no effect.

3(5) Any action, application or other proceeding referred to in subsection (3) commenced before the day this section comes into force is deemed to have been dismissed, without costs, on the day this section comes into force, including, without limitation,

- (a) the arbitration that is the subject of the notice of arbitration dated February 13, 2025, in relation to the agreement referred to in paragraph (1)(c),
- (b) the arbitration that is the subject of the notice of arbitration dated March 20, 2025, in relation to the agreement referred to in paragraph (1)(a), and
- (c) the legal proceeding that is the subject of the notice of action with statement of claim attached filed on March 21, 2025, in relation to the agreement referred to in paragraph (1)(a).



3(6) For greater certainty, an action, application or other proceeding referred to in subsection (3) includes, but is not limited to, any action or proceeding in contract, restitution, tort, misfeasance, bad faith or unjust enrichment.

3(7) For greater certainty, no costs, compensation or damages are owing or payable to any person and no remedy, including, but not limited to, a remedy in contract, restitution, tort, misfeasance, bad faith or unjust enrichment, is available to any person in connection with the application of this section.

3(8) For greater certainty, it is not necessary for an action, application or other proceeding to be listed in subsection (5) for that subsection to apply to it.

3(9) No action, application or other proceeding lies or shall be instituted against the Crown in right of the Province, the Minister, a regional health authority, a board, a committee or any officers, a chief executive officer, a director, an employee, a member of a board or committee or an agent, within the meaning of the *Regional Health Authorities Act*, before any court or administrative body in the Province as a result of the enactment of this section.

Amendment moved by Hon. Mr. Dornan
May 13, 2025

Carried.

8/11

M

BILL NO. 7
PROJET DE LOI N° 7

ENTITLED: *An Act Respecting Travel Nurses*
TITRE : *Loi concernant les soins infirmiers itinérants*

Amend said Bill as follows:

Amendement à apporter au projet de loi :

Section Article	Subsection Paragraphe	Paragraph Alinéa	Subparagraph Sous-alinéa	Line No. Ligne n°
--------------------	--------------------------	---------------------	-----------------------------	----------------------

Ajouter après l'article 2 ce qui suit :

Irrecevabilité et immunité

3(1) Le présent article s'applique aux accords suivants conclus entre la Régie régionale de la santé A / Regional Health Authority A exerçant ses activités sous le nom de Vitalité Health Network et 9059822 Canada Inc. exerçant ses activités sous le nom de Canadian Health Labs :

- a) celui conclu le 2 décembre 2022;
- b) celui conclu le 16 novembre 2022;
- c) celui conclu le 29 juillet 2022.

3(2) Les accords visés aux alinéas (1)b) et c) sont nuls et non avenus.

3(3) La Couronne du chef de la province, le ministre, les régies régionales de la santé, les conseils, les comités et tout dirigeant, directeur général, administrateur, employé, membre d'un conseil ou d'un comité ou agent visés par la *Loi sur les régies régionales de la santé* bénéficient de l'immunité de poursuite engagée par voie d'action ou autre instance devant tout tribunal ou toute entité administrative de la province pour tout acte accompli ou paraissant avoir été accompli par l'un d'eux ou toute omission commise par l'un d'eux qui, même indirectement, se fonde sur l'accord visé au paragraphe (1) ou s'y rapporte.

3(4) Le paragraphe (3) s'applique indépendamment du fait que la réclamation sur laquelle l'action ou autre instance est prétendument fondée ait pris naissance à l'entrée en vigueur du présent article ou avant ou après celle-ci, et toute décision relative à une action ou autre instance visée à ce paragraphe est inopérante.

3(5) Toute action ou autre instance visée au paragraphe (3) qui est introduite avant le jour d'entrée en vigueur du présent article est réputée avoir été rejetée, sans dépens, à la date d'entrée en vigueur du présent article, notamment :

- a) l'arbitrage relatif à l'accord visé à l'alinéa (1)c), lequel fait l'objet de l'avis d'arbitrage daté du 13 février 2025;
- b) l'arbitrage relatif à l'accord visé à l'alinéa (1)a), lequel fait l'objet de l'avis d'arbitrage daté du 20 mars 2025;
- c) la poursuite judiciaire relative à l'accord visé à l'alinéa (1)a), laquelle fait l'objet de l'avis de poursuite accompagné d'un exposé de la demande déposé le 21 mars 2025.

3(6) Il est entendu qu'une action ou autre instance visée au paragraphe (3) s'entend notamment de celle liée soit à la rupture d'obligations en matière

contractuelle, délictuelle ou de restitution, soit à une exécution irrégulière, soit à un acte de mauvaise foi, soit à un enrichissement injustifié.

3(7) Il est entendu que nul n'a droit à une indemnité ni à des mesures de redressement – liées notamment à la rupture d'obligations en matière contractuelle, délictuelle ou de restitution, à une exécution irrégulière, à un acte de mauvaise foi ou à un enrichissement injustifié – qui auraient pour fondement l'application du présent article.

3(8) Il est entendu qu'il n'est pas nécessaire qu'une action ou autre instance soit mentionnée au paragraphe (5) pour que ce paragraphe s'y applique.

3(9) La Couronne du chef de la province, le ministre, les régies régionales de la santé, les conseils, les comités et tout dirigeant, directeur général, administrateur, employé, membre d'un conseil ou d'un comité ou agent visés par la *Loi sur les régies régionales de la santé* bénéficient de l'immunité de poursuite engagée par voie d'action ou autre instance devant tout tribunal ou toute entité administrative de la province par suite de l'édiction du présent article.

Amendment moved by Hon. Mr. Dornan
May 13, 2025.
Carried.

